

Dept :
No. :
Re. :
Telephone : 064 /3396222 - 3396333 - 3397222 Ismailia
Fax. : 002 / 064 /3914784 / 3914785
Email. : info@suezcanal.gov.eg

في
إدارة :
رقم القيد :
رقم الملف :
تليفون : ٢٣٩٦٢٢٢ - ٢٣٩٦٢٢٣ - ٢٣٩٧٢٢٢ / ٠٦٤ الإسماعيلية
فاكس : ٣٩١٤٧٨٤ - ٣٩١٤٧٨٥ / ٠٠٢
بريد إلكتروني : info@suezcanal.gov.eg

منشور ملاحي رقم (6) لسنة 2025

Circular NO. 6 /2025

=====

- بخصوص تحصيل رسوم مقابل رسو ومكوث السفن التي تقوم بأعمال لوجستية في مناطق المخطاف (V"AREA) بالقطاع الجنوبي أسوة بما هو مطبق في مناطق الانتظار ببورسعيد والتمساح والبحيرات المرة الكبرى
- 1 - تحصيل رسوم رسو بالمدخل الجنوبي بمناطق الانتظار (V" AREA) التابعة لهيئة قناة السويس لأكثر من 48 ساعة والتي تقوم بأعمال لوجستية.
 - 2 - تعديل رسوم الرسو المطبقة في كل من (المدخل الشمالي، المدخل الجنوبي، مناطق الانتظار في ميناء بورسعيد وبحيرة التمساح والبحيرات المرة) وتوحيد التعريفات الخاصة برسوم الرسو لتصبح طبقا للجدول التالي:-

م	البيان	الرسوم المقررة
1	من يوم 1 وحتى يوم 10	5 سنت أمريكي لكل طن من الحمولة الكلية في اليوم الواحد
2	من يوم 11 وحتى يوم 20	10 سنت أمريكي لكل طن من الحمولة الكلية في اليوم الواحد
3	ما زاد عن 20 يوم	30 سنت أمريكي لكل طن من الحمولة الكلية في اليوم الواحد

- يطبق تحصيل الرسوم ابتداءً من الأول من يناير لعام 2026 على أن يتم إعادة التقييم سنوياً للتعريف المطبقة.

Regarding the collection of berthing and stay dues applicable to vessels performing logistical operations at the ("V" area) anchorage areas at the Southern Sector, consistent with the applicable charges at Port Said, Lake Timsah, and Great Bitter Lakes waiting areas.

1. Berthing dues shall be levied at the Southern Entrance in the waiting areas ("V AREA") of the Suez Canal Authority for periods exceeding 48 hrs. for vessels performing logistical operations.
2. The berthing dues applicable to the (Northern Entrance, Southern Entrance, and waiting areas at Port Said Port, Lake Timsah, and the Bitter Lakes) shall be amended and a new unified berthing tariff shall be applied as per the following schedule:

No.	Specified Period	Applicable Dues
1	From Day 1 to 10	5 US cents per ton of Gross Tonnage per day
2	From Day 11 to 20	10 US cents per ton of Gross Tonnage per day
3	Exceeding 20 days	30 US cents per ton of Gross Tonnage per day

Collection of these dues shall take effect as of January 1, 2026, subject to annual tariff review.

Yours sincerely

مدير إدارة التحويلات

Director of Transit Dept.

(مهندس/ نشأت نصر الدين هاشم)

(Eng./Nashaat Nasr Eldien Hashem)

9
11
2025